
Besvarelse af spørgsmål nr. 143 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 22. november 2005

Spørgsmål 143:
"Kan ministeren bekræfte, at der stadig den dag i dag er store forskelle i 
behandlingen af meningitispatienter på de enkelte sygehusafdelinger? I 
bekræftende fald bedes ministeren redegøre for, hvorfor der fortsat er disse 
forskelle i behandlingen af en så alvorlig sygdom som meningitis, og om 
ministeren vil tage initiativ til at sikre, at der på alle afdelinger gives ens og 
naturligvis den mest optimale behandling."

Svar:
Jeg har til brug for besvarelsen indhentet en faglig udtalelse fra Sundheds-
styrelsen.

Sundhedsstyrelsen vurderer, at der i Danmark er en høj grad af faglig enig-
hed om behandlingen af patienter med bakteriel meningitis. Der kan lokalt 
være visse, mindre forskelle i valget af antibiotika i den initiale fase af syg-
dommen, indtil man har identificeret den sygdomsfremkaldende bakterie. 
Disse forskelle afspejler sig dog ikke i de endelige behandlingsresultater, 
der generelt er helt sammenlignelige på de danske sygehuse. De behand-
lingsregimer, der aktuelt anvendes på de danske sygehuse, må derfor be-
tragtes som ligeværdige og fuldt tilstrækkelige.
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